
iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

Iz naše Zaveze. 
Vodstvo Zaveze je poslalo tajništvu Slomško

ve Zveze to-le pismo: 
Cenjenemu tajništvu Slomškove Zveze 

v Ljubljani. 
Dne 2. novembra t. 1. se vrši v načelstveni 

sobi Učiteljske tiskarne v Ljubljani seja upravne
ga odbora Zaveze jugoslovanskega učiteljstva. 
Dnevni red te seje je razviden iz priloženega po
sebnega izdanja »Učiteljskega Tovariša«. 

Z ozirom na važnost razpravnih predmetov 
ter z ozirom na to, da sedanji veliki, zgodovinski 
dogodki kategorično velevajo vsemu jugoslov. 
učiteljstvu, naj se nemudoma združi k skupnemu 
delovanju, iskreno vabimo cenjeno tajništvo Slom
škove Zveze, da pošlje na omenjeno sejo dva ali 
tri svoje zastopnike s pooblastilom, da se smejo 
kot naši ljubi gosti udeleževati razprav ter za 
svojo organizacijo nabirati iniormacij v svrho na
daljnjega skupnega delovanja in postopnja v vpra
šanjih, ki so za naš stan in za naše šolstvo vele
važiiu in odločilnega pomena. 

Kogarkoli iz svoje organizacije pošljete na na
šo fctjo — vsak nam bo dobrodošel tovariš in šo
ti uduik "ob delu za bodočnost kulturne veličine na
šega naroda! Le tega Vas prosimo, da ne izberete 
v ta namen 4 članov svoje orgnizacije, ki so: 
Franc Jaklič, Janko Nepomuk Jeglič, Franc Lav
tižar in Karel Simon. Ti štirje Vaši člani so pre
več grešili na račun občih koristi, časti in ugleda 
učiteljskega stanu, zato je v interesu naše skupno 
stvari, da z njimi ne razpravljamo. Podrobneje o 
tam Vas moremo iniormirati na seji sami, oziro
ma morete dobiti iniormacije iz 24. številke »Uči
teljskega Tovariša«. 

V nadeji, da prav gotovo ugodite našemu to
variškemu povabilu, Vam pošiljamo iskrene tova
.;ške pozdrave! 

Za vodstvo Zaveze: 
L. J e 1 e n c, 

t č. predsednik. 



Kranjsko. 
Društvo vpokojenega učiteljstva na 

Kranjskem je imelo dne 15. oktobra t. i. 
zaradi nepričakovano nastalih razmer 
svoj izredni občni zbor, ki se ga je ude
ležilo osemindvajset članov in članic. Na 
tem zborovanju so se izpremenila tudi 
društvena pravila s posebnim ozirom na 
naše sosedne tovariše in tovarišice, ki 1
majo odslej tudi prost vstop med nas svo
je bivše sotrpine, kjer nam bodo vsi do
brodošli. — Ker je večina dosedanjih od
bornikov odložilo svoja mesta, se je volil 
tudi nov odbor. Izvoljen je bil za pred
sednika Bogomir K r e n n e r , za tajnika 
Anton J a v o r š e k . za blagajnika Simon 
P u n č u h , za odbornike oziroma odbor
nice Jernej C e n č i č , Fran K a v č i č , 
Marija M a r o u t o v a in Felicita K o 
k a 1 j e v a . Račune bosta pregledovala 
Josip B e n e d e k in Fran K 1 i n a r. — 
Društvo je zopet v pravem tiru ter je u
pati, da bo v Jugoslaviji za naš dobrobit 
delovalo še uspešneje, nego je bilo dose
daj. Četudi smo že stari in izmučeni, i
mamo pa še upanje na boljšo bodočnost 
in pravi jugoslovanski pogum. Na zdar! 

—k. 
Gornjegrajsko učiteljsko društvo bo 

imelo svoj redni občni zbor v nedeljo, dne 
10. novembra 1918. točno ob 10. uri do
poldne v šolskem poslopju v Gornjemgra-
du. Spored: 1. Zapisnik zadnjega zboro
vanja v Bočni. 2. Poročilo predsednika: 
a) dopisi b) društvena spominska knji?a 
od leta 1914 naprej c) ureditev društv. in
ventarja. 3. Poročilo blagajnika in odo
brenje računov. 4. Pobiranje članarine za 
drugo polletje 1918 po 12 K od uda in po
ravnava zaostalih plačil. 5. Volitev nove
ga odbora. 6. Predlogi. Šolski voditelji se 
prosijo, da poberejo od onih, ki se zboro
vanja nikakor ne morejo vdeležiti, člana
lino in event zaostala plačila. Z oziror, 
na važnost zborovanja zlasti v tem viso
kem času se pričakuje polnoštevilne ude
ležbe. Zborovalcem je skupno kosilo za
gotovljeno v gostilni gosp. Mikuša. Na 
veselo snidenje! Joško Bizjak, t. č. pred
sednik. 

Odborova seja »Slovenske Matice«, 
dne 17. oktobra 1918. Gospod predsednik 
se spominja v toplih besedah pok. želez. 
revidenta, bivšega večletnega matičnega 
tajnika, iskrenega rodoljuba gospoda Fra
na Podkrajška in ravnotako velezasluž
nega in odličnega slovenista patra Škrab
ca in želi, da se zabeleži spomin na oba 
spoštovana pokojnika v zapisniku. — 
Matično denarno stanje je ugodno. — V 
smislu sklepa in pravil Pisateljskega pod
pornega društva, ki se je na zadnjem ob
čnem zboru razšlo, prevzame Matica i
movino tega društva z obvezo, da jo upo
rablja v podporo potrebnim slovenskim 
pisateljem in njih družinam toliko časa, 
dokler se ne ustanovi novo društvo, ki bo 
upravičeno, prevzeto imovino sprejeti. —
V slučaju razpusta na novo se snujočega 
društva »Krekova ustanova« je Matica 
pripravljena prevzeti in oskrbovati polo
vico premoženja tega društva. Drugo po 
lovico prevzame Leonova družba. — Ma
tica izda s sodelovanjem mariborskeag 
zgodovinskega društva in s podporo Ju
goslovanske akademije Štrekljevo zgodo
vinsko slovnico slovenskega jezika kot 
posebno založnino. — Od knjig za 1918. 
leto je ena gotova, druga je v delu. — 
lOOletnico Vodnikovo počasti Matica pri
hodnje leto s kritično izdajo njegovih pe
smi, opremljeno s esejističnim uvodom. 
Sprejet je predlog za izdanje slovstvenih 
zgodovin posameznih slovanskih narodov 
— Izvršitev izroči odbor Znanstvenemu 
odseku. — V spomin zbližanja s Poljaki 
izda Matica v prevodu večje deio iz polj
ske klasične literature. — Na ponudbo je 
nekaj prevodov, ki jih je Matica priprav 
ljena kupiti. Gledala bo, da si nabavi ro
kopisov in skrbela za to, da pisatelji ne 
bodo čakali po nepotrebnem na honorarje. 


